
Kłobuck, dnia 14 grudnia 2022 r.

Rada Miejska w Kłobucku
Komisja Rewizyjna

Protokół nr 7/2022
VII Posiedzenie w dniu 14 grudnia 2022 
Obrady rozpoczęto 14 grudnia 2022 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:30 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków.

Obecni:

1. Angelika Borowiecka-Idziak
2. Mirosław Cieśla
3. Witold Dominik
4. Danuta Gosławska
5. Tadeusz Koch
6. Tomasz Parkitny
7. Iwona Płusa
8. Aleksander Tokarz
9. Dominika Trzepizur-Pęcherz
10. Tomasz Wałęga
11. Barbara Ziętal

1. Otwarcie posiedzenia oraz stwierdzenie prawomocności.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla otwieram posiedzenie Komisji. Witam członków Komisji,
Burmistrza Pana J. Zakrzewskiego, przewodniczącego GKRPA Pana J. Krakowiana. Zgodnie 
z listą obecności jest kworum zatem obrady są prawomocne.

2. Zmiany w porządku obrad.

Nie zgłoszono

3. Przyjęcie protokołu Nr 6/2022 z dnia 11.10.2022 r. /projekt protokołu został 
umieszczony na stronie internetowej Urzędu Miejskiego Kłobuck w BIP 
bip.gminaklobuck.pl /

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu Nr 6/2022 z dnia 11.10.2022 r. /projekt protokołu został umieszczony na 
stronie internetowej Urzędu Miejskiego Kłobuck w BIP bip.gminaklobuck.pl /. 

Wyniki głosowania
ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (7)
Mirosław Cieśla, Danuta Gosławska, Tadeusz Koch, Tomasz Parkitny, Iwona Płusa, Tomasz 
Wałęga, Barbara Ziętal
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Aleksander Tokarz



NIEOBECNI (3)
Angelika Borowiecka-Idziak, Witold Dominik, Dominika Trzepizur-Pęcherz

4. Ponowne omówienie wyników kontroli w zakresie "organizacji i funkcjonowania 
Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Kłobucku w okresie od 
2016-2021 roku" w związku z wprowadzonymi zmianami do protokołu kontroli.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla proszę przewodniczącego zespołu kontrolnego Pana T. 
Kocha o wyjaśnienie kwestii dotyczącej niespójności między protokołem zespołu, a raportem 
o stanie Gminy Kłobuck.

Radny T. Koch niespójność wynika z omyłki pisarskiej. W wersji II protokołu kontroli 
naniesione zostały poprawki oraz załączono stosowny dokument. Zespół Kontrolny 
podtrzymuje wypracowane stanowisko tj. nie wnosi zastrzeżeń co do pracy GKRPA.

Radny A. Tokarz komisja powinna skupić się jedynie na ocenie protokołu, nie ma potrzeby 
powtórnego analizowania protokołu. Nie będę podnosił pewnych kwestii, zgromadzę 
odpowiedni materiał i zajmę stanowisko w sprawie podczas sesji.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla biorąc pod uwagę statut, nie ma zapisu, który mówi o 
tym, że protokół zespołu kontrolnego powinien zostać zatwierdzony przez Komisję. W 
rozmowie z radcą prawnym uzyskałem informację, iż komisja nie ma takiego obowiązku.

Radny A. Tokarz uważam, że skoro nie ma zapisu statutowego,  Komisja nie powinna 
przyjmować protokołu. Jest to bowiem odpowiedzialność.

Burmistrz Kłobucka J. Zakrzewski przyjęcie protokołu bez głosowania nie będzie 
uchybieniem statutowym, jednak Komisja powinna wyrazić swoja opinię, chociaż przez 
aklamację. Co do zaleceń pokontrolnych wypracowywanych przez Komisję, otrzymaliśmy 
rozstrzygnięcie nadzorcze, z którego wynika, że wydawanie zaleceń jest niezgodne z ustawą. 

Radny A. Tokarz z zawiadomienia o podjęciu czynności nadzorczych, wynika, że zalecenia 
pokontrolne są dopuszczalne. Niedopuszczalne są jedynie zalecenia władcze. 

Radny T. Wałęga Panie Burmistrzu, jaki jest sens przeprowadzania kontroli, jeżeli zespół 
kontrolny, mając uwagi, nie może przedstawić zaleceń pokontrolnych? 

Burmistrz Kłobucka J. Zakrzewski wielokrotnie, kiedy Komisja w protokole kontroli 
zwracała uwagę na błędy, wskazywała sugestie o zmianę pewnych działań, przeprowadzałem 
rozmowy z dyrektorem danej placówki celem poprawy sytuacji.  Nadzór prawny uchylił 
uchwałę, a nie to, że Komisja nie ma prawa zwracać uwagi na niedociągnięcia, które można 
poprawić w systemie organizacyjnym danej jednostki, urzędu czy wydziału. Komisja ma 
prawo oceniać pracę jednostek czy burmistrza i z tym się zgadzam. Inną sprawą są zalecenia, 
które wykraczają poza kompetencje Rady.

Radny A. Tokarz proszę zwrócić uwagę na fakt, że były dwie uchwały dotyczące zaleceń 
pokontrolnych. Wojewoda ma zastrzeżenia tylko do jednej, gdyż chodzi wyłącznie o to, aby 
nie używać sformułowań władczych. Same zalecenia pokontrolne mają rację bytu i są w 
obrocie prawnym uprawnione.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla będziemy głosować nad przyjęciem protokołu.



Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu przez Komisję. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (8)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Danuta Gosławska, Tadeusz Koch, Tomasz 
Parkitny, Iwona Płusa, Tomasz Wałęga, Barbara Ziętal
PRZECIW (1)
Aleksander Tokarz
NIEOBECNI (2)
Witold Dominik, Dominika Trzepizur-Pęcherz

5. Opracowanie planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla proszę o zgłaszanie propozycji kontroli do planu pracy 
Komisji na 2023 r. 

Radny A. Tokarz proponuję wprowadzenie do planu pracy Komisji na 2023 r. kontroli w 
zakresie: Organizacja oraz funkcjonowanie monitoringu wizyjnego w jednostkach 
organizacyjnych Gminy Kłobuck; Prawidłowość pobierania oraz wykorzystania przez Gminę 
Kłobuck opłat za zezwolenia sprzedaży napojów alkoholowych. 

Głosowano w sprawie:
wniosek radnego A. Tokarza o wprowadzenie do planu pracy kontroli w zakresie: 
Organizacja oraz funkcjonowanie monitoringu wizyjnego w jednostkach organizacyjnych 
Gminy Kłobuck. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (9)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Danuta Gosławska, Tadeusz Koch, Tomasz 
Parkitny, Iwona Płusa, Aleksander Tokarz, Tomasz Wałęga, Barbara Ziętal
NIEOBECNI (2)
Witold Dominik, Dominika Trzepizur-Pęcherz

Głosowano w sprawie:
wniosek radnego A. Tokarza o wprowadzenie do Planu pracy Komisji kontroli w zakresie: 
Prawidłowość pobierania oraz wykorzystania przez Gminę Kłobuck opłat za zezwolenia 
sprzedaży napojów alkoholowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (9)



Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Danuta Gosławska, Tadeusz Koch, Tomasz 
Parkitny, Iwona Płusa, Aleksander Tokarz, Tomasz Wałęga, Barbara Ziętal
NIEOBECNI (2)
Witold Dominik, Dominika Trzepizur-Pęcherz

Przewodniczący Komisji M. Cieśla proponuję wprowadzenie do planu pracy Komisji na 2023
r. pkt Kontrole zlecone przez Radę.

Głosowano w sprawie:
wniosek przewodniczącego Komisji o wprowadzenie do planu pracy: kontrole zlecone przez 
Radę. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (8)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Danuta Gosławska, Tadeusz Koch, Tomasz 
Parkitny, Iwona Płusa, Aleksander Tokarz, Tomasz Wałęga
BRAK GŁOSU (1)
Barbara Ziętal
NIEOBECNI (2)
Witold Dominik, Dominika Trzepizur-Pęcherz

L.p
.

Program posiedzenia Komisji Rewizyjnej Miesiąc

1. Sprawy organizacyjne.
Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 
2022 r.

Styczeń
Luty

2. Organizacja oraz funkcjonowanie monitoringu 
wizyjnego w jednostkach organizacyjnych Gminy 
Kłobuck

Luty
Marzec
Kwiecień

3. Przygotowanie materiałów oraz badanie i 
opiniowanie sprawozdania finansowego z wykonania 
budżetu za 2022 r.

Sporządzenie wniosku o udzielenie/nieudzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Kłobucka za 2022 r.

Maj
Czerwiec

4. Sprawy organizacyjne. Lipiec
Sierpień

5. Prawidłowość pobierania oraz wykorzystania przez 
Gminę Kłobuck opłat za zezwolenia sprzedaży 
napojów alkoholowych

Wrzesień
Październik
Listopad

6. Kontrole zlecone przez Radę Miejską w Kłobucku. 2023 r.

7. Opracowanie planu pracy na 2024 r. Grudzień



Głosowano w sprawie:
Przyjęcie wypracowanego planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (8)
Angelika Borowiecka-Idziak, Mirosław Cieśla, Danuta Gosławska, Tadeusz Koch, Tomasz 
Parkitny, Iwona Płusa, Aleksander Tokarz, Tomasz Wałęga
BRAK GŁOSU (1)
Barbara Ziętal
NIEOBECNI (2)
Witold Dominik, Dominika Trzepizur-Pęcherz

6. Sprawy różne.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla zostało załączone pismo Pana A. Tokarza pn. Wniosek o 
udostępnienie informacji publicznej. Proszę wnioskodawcę o zabranie głosu w sprawie.

Radny A. Tokarz pismo zostało zamieszczone na moja prośbę, celem informacji dla 
Państwa. Temat wniosku nakłada się w pewien sposób na daną kontrolę. 

Przewodniczący Komisji M. Cieśla w zawiadomieniu o wszczęciu postępowania nadzorczego
do uchwały Nr 470/L/2022 Wojewoda pisze, że „…kontrola sprowadza się do czynności 
sprawdzających, podjętych dla ustalenia zgodności działania podmiotu kontrolowanego z 
określonym wymaganym kryterium oraz sformułowania na tej podstawie ocen i wniosków. 
Kontrola jest zatem zespołem czynności materialno-technicznym. Istotny element 
postepowania kontrolnego stanowią zalecenia pokontrolne wydawane wobec podmiotu 
kontrolowanego w sytuacji stwierdzenia nieprawidłowości i uchybień. Zalecenia te nie mogą 
mieć jednak charakteru wiążącego. Komisja Rewizyjna nie posiada bowiem uprawnień do 
wydawania wiążących dyspozycji dotyczących usunięcia stwierdzonych nieprawidłowości w 
postaci zaleceń pokontrolnych. Może jedynie sformułować projekt ustaleń z dokonanej 
kontroli….”

Radny A. Tokarz jak wynika z powyższego, zalecenia pokontrolne mają rację bytu, należy 
jednak uważać, aby nie miały one charakteru władczego. To Komisji powinien powiedzieć 
radca prawny. Radca prawny uchyla się również od opiniowania uzasadnień.

Radny T. Wałęga uzasadnienie i załączniki stanowią integralną część uchwały. Wybiórcze 
parafowanie jest niezrozumiałe.

Radny A. Tokarz proszę, aby przewodniczący Komisji podczas sesji poruszył temat 
parafowania projektów uchwały przez radcę prawnego.

Uważam, iż w sprawie dot. nie poddania się czynnościom kontrolnym przez dyrektora: ZSP w
Łobodnie, SP Nr 3 w Kłobucku oraz PG Nr 1 w Kłobucku w zakresie kontroli: realizacji 
zadań pracodawcy w odniesieniu do pracowników Urzędu Miejskiego w Kłobucku oraz 
jednostek organizacyjnych Gminy Kłobuck za okres 2014-2020. tj. nie udzieleniu, 
przewodniczącemu zespołu kontrolnego, odpowiedzi na wystosowane epuapem zapytania, 
Komisja powinna poczynić odpowiednie kroki i złożyć skargę na w/w dyrektorów. Nie uznaję



przedstawionej argumentacji dyrektorów w tej kwestii. Odpowiedzi powinny zostać 
udzielone.

Przewodniczący Komisji M. Cieśla celem wypracowania przez Komisję stanowiska w 
poruszonym temacie, proszę przewodniczącego zespołu kontrolnego Pana A. Tokarza o 
przygotowanie dokumentacji w sprawie.

7. Zamknięcie posiedzenia.

 

Przewodniczący Komisji
Mirosław Cieśla

 

Przygotował(a): Magdalena Kuczera

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


